
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 

SPECIFIEKE FINANCIËLE BESCHOUWINGEN 
OP DE 

 
 PROGRAMMABEGROTING 2019 

 

EN DE REACTIE VAN HET COLLEGE DAAROP 
 

~ EERSTE TERMIJN ~ 
 

 
 

EMBARGO TOT 5 NOVEMBER 2018 – 20.00UUR 

 
 

 

 



Spoorboekje 

Programmabegroting 
 

 

 

 

 
Verzenden Programmabegroting  

 

2. 
 

Schriftelijke technische vragen via Agora 

(“servicenorm” voor beantwoording is 4 werkdagen) 
 

 

 
3. 

 

Inleveren Specifiek Financiële Beschouwingen 

door de voorzitters van de fractie bij de griffie 
Vóór  
22 oktober 2018 – 9.00u 

 

4. 
 

Specifiek Financiële Beschouwingen voor 

beantwoording in eerste (schriftelijke) termijn aan 

college beschikbaar stellen. 
22 oktober 2018 – 10.00u 

 
 

5. 

 

Reactie in eerste termijn van college terug op 

griffie. 
31 oktober 2018 – 12.00u 

 

 

6. 
 

Schriftelijke eerste termijn. De bijdragen van de 

fracties en de reactie van het college worden voor 

de raadsvergadering verzonden 
31 oktober 2018 – 15.00u 

 

7. 
 

Schriftelijke eerste termijn beschikbaar voor de 

pers 
5 november 2018 – 9.00u 

 

 

 

Behandeling in tweede termijn 

Tijdens de raadsvergadering 
5 november 2018 – 20.00u 

 

  

Wacht u vooral niet tot het laatste moment om uw vragen te stellen. 
Door vroegtijdig uw vragen te stellen, ontstaan een aantal synergetische voordelen: 

 de vakafdelingen krijgen ruim tijd voor een juiste beantwoording (het streven is 

er opgericht binnen 2 werkdagen te beantwoorden) 

 er ontstaat de mogelijkheid om “verdiepingsvragen” te stellen, mocht een 

antwoord daartoe aanleiding geven. 

 

Uitspreken Specifiek Financiële Beschouwingen. 

De fractievoorzitters/-woordvoerders worden dringend gevraagd de SFB’s niet integraal 

voor te lezen, maar (speerpunten daaruit) te presenteren. 

U kunt hierbij ook gebruik maken van de in de raadzaal aanwezige presentatie middelen 

(wilt u gebruik maken van een powerpoint -presentatie, meldt dit dan vroegtijdig aan de 

griffier!) 

 

Uiteraard is het wel zo dat de gehele tekst van de SFB’s worden gebundeld en aan het 

college en overige raadsfracties verstrekt; en dat dus de gehele SFB’s onderdeel 

uitmaken van de beraadslagingen. 



In dit document vindt u de specifieke (of zo u wilt: financiële) beschouwingen 
van de fracties op de Programmabegroting 2019 en de reactie van het college 

van B&W daarop in eerste termijn. 
 

De bijdragen zijn op alfabetische volgorde van de raadsfracties opgenomen in dit 
document:  
 

- CDA 
 

- ChristenUnie / SGP 
 

- D66 

 
- Enkhuizen Vooruit!  

 
- HEA  

 

- Nieuw Enkhuizen 
 

- PvdA 
 

- SP 
 

- VVD 

 
Tevens is de reactie van het college in eerste termijn opgenomen. 



Specifieke Financiële Beschouwingen Begroting 2019 
 
Het CDA is positief over de voorliggende begroting en het raadsvoorstel. Het stuk is goed 

te lezen en is een vertaling van de kadernota. Een paar aanvullingen. We vinden het een 

goede zaak dat er specifiek wordt genoemd dat we het goed willen doen voor onze 

burgers. Dat tevreden burgers onze doelstelling is, en dat er ruimte is voor 

burgerparticipatie. Hoe ga je tevredenheid meten? 

 

Het vergroten van het veiligheidsgevoel kan wat ons betreft worden bereikt door het 

gebruik van camera’s. Graag zien we dat voor de uitvoering hiervan financiële middelen 

beschikbaar worden gesteld. 

 

Wat betreft het komende rioleringsplan zullen we vasthouden aan het principe dat de 

gebruiker, vervuiler, betaald. 

 

De economie trekt aan. Er is weer meer geld. We zijn er blij mee dat dit niet leidt tot 

meer verharding in de samenleving. We zijn blij met de 3 thema’s zoals uitgewerkt. 

Kansen voor iedereen, regie op het eigen leven zijn thema’s welke we hoog in het 

vaandel hebben. 

Passend woningaanbod voor jongeren is essentieel voor een gemeente. Met het oog op 

de vergrijzing vinden we het belangrijk dat niet alleen wordt gebouwd voor de eigen 

inwoners. Enkhuizen is ook aantrekkelijk voor jonge mensen uit andere gemeenten. Dit 

zou een welkome aanvulling zijn op de gestelde maatschappelijke doelstelling. 

 

Een bedrag van € 25.000,-- voor onvoorziene uitgaven lijkt ons wat aan de lage kant. 

Kunt u dit uitleggen. 

 

Het blijft onze wens om middelen beschikbaar te stellen om in de hele gemeente te 

komen tot het inzamelen van afval met behulp van ondergrondse containers. Tot de 

realisering hiervan zien we graag dat de grijze bakken vaker worden opgehaald dan een 

keer per maand. 

Jan van der Werf, 

fractievoorzitter. 



Inleiding 

 

Na een periode van gesprekken, onderhandelingen, zijn we compleet met een voltallig 

college en zal de nieuwe burgemeester eind november aantreden. 

De unanimiteit binnen het proces stemt ons aangenaam. 

Geschrokken over het ongeluk wat collega Rob is overkomen. We hopen en wensen dat 

zijn revalidatie voorspoedig mag gaan, de behandelingen gezegend mogen worden en 

het gewenste resultaat mogen hebben, zodat hij na verloop van tijd weer in ons midden 

zal kunnen zijn. 

  

Na een extreem droge zomer, blijkt de droogte niet zomaar voorbij te zijn. Begin 

september was het water bij Andijk te zout als drinkwater. Nu in oktober is het waterpeil 

van de rivieren bijzonder laag en is het uitzonderlijk warm,. Er zijn maatregelen in 

reactie op veranderend klimaat opgenomen in de begroting. Duurzaamheid zal meer en 

meer als een rode draad door de plannen lopen. Dat was ook de insteek van raadsbreed 

samenwerken en dat vinden we een goede zaak. 

Temeer omdat het onderhouden van de aarde een Bijbelse opdracht is wensen we hier 

goede invulling aan te geven in afhankelijkheid van God die de Schepper is. 

Psalm 135:6 en 7  

  

Begroting voor 2019 

  

Veiligheid H2 (evt stellen via schriftelijke vragen) 

Veilig uitgaan staat hierin opgenomen: Veilig uitgaan binnen Enkhuizen vraagt om een 

gezamenlijke aanpak met onze partners. De gezamenlijke afspraken worden voortgezet.” 

In Hoorn heeft men een nieuwe methode voor controle, namelijk de deelnemende horeca 

betaalt een borg en als de deelnemers zich keurig aan de wet houden, krijgen zij hun 

borg terug. Dat lijkt ons een uitstekende methode omdat de horeca die zich inzetten dan 

ook beloond worden.  

Vraag: Zou in Enkhuizen ook deze methode voor hetzelfde geld ingevoerd kunnen 

worden? 

  

Openbare buitenruimte H3 

  

Natuurvriendelijke oevers 

Een mooie maatregel voor ecologische duurzaamheid is de aanleg van natuurvriendelijke 

oevers. Nu maakt men een mooie start hiermee aan de Tochtsloot bij de Visput., men is 

volop bezig met vervanging van beschoeiingen in Enkhuizen-Noord wat ook zeker 

noodzakelijk is. Vraag: worden er meer locaties onderzocht die in aanmerking komen 

voor natuurvriendelijke oevers? 

  

Parkeercapaciteit Flevolaan 

Bij de Kadernota hebben we er met klem op aangedrongen dat men echt aan de slag 

gaat bij de Flevolaan om de broodnodige uitbreiding van parkeerplaatsen. We lezen dat 

dit “vastgestelde besluit nader wordt uitgewerkt en uitgevoerd.” Nader is rekkelijk. 

uitgewerkt plan is er, We gaan ervan uit dat deze parkeerplaatsen dan ook voor komend 

toeristenseizoen in gebruik genomen kunnen worden.  

Vraag: Kan het college een  toelichting geven of dit met het huidige budget haalbaar is? 

  

Economie H4 

Naar tevredenheid lezen we dat één van de doelstellingen is "het verbeteren van de 

gemeentelijke dienstverlening aan ondernemers". adequaat reageren en goede 

dienstverlening op aanvragen van ondernemers is één van onze speerpunten die ook 

regionaal leeft.  de nieuwe stadscoördinator biedt kansen, we hopen op een goede 

samenwerking voor het ondernemersklimaat. Wel willen we dat het fietsen in de 

Westerstraat echt aangepakt wordt, wat een vraag is vanuit ondernemers zelf. Vraag: 

Kan het college aangeven wanneer hier actie op komt voor het komend toeristenseizoen? 



  

Samenleven H5              

Al bij de Kadernota was een aanzienlijke post als ‘nieuwe sportaccommodaties’ nog niet 

verwerkt in het meerjarenperspectief. Wel enkele posten om sportgebouwen bij de 

Drecht en Dindua op te knappen. we zien uit naar een meer compleet financieel 

overzicht op het gebied van sportaccommodaties. 

Vraag: Kan het college aangeven of deze posten bij de Kadernota 2019 wel bekend zijn? 

 

Milieu H6 

Op blz 36 staat over restafval: “De afvalstoffenbelasting voor het verbranden van 

restafval gaat waarschijnlijk per 1 januari 2019 omhoog. Het exacte tarief is op moment 

van schrijven nog onbekend, maar uitgegaan wordt van een verdubbeling.” Dat vinden 

wij nogal fors. Daarnaast lezen we verderop bij puntje ‘Afval’ dat een nieuw contract 

(DVO) moet worden afgesloten met de HVC...”.  

Vraag: Kan de burger ergens in dit plaatje ook een beloning tegemoet zien bij minder 

afvalproductie als tegenhanger van alsmaar stijging van tarieven? 

 

Volkshuisvesting H7 

Betaalbare woningbouw voor alle doelgroepen lijkt steeds lastiger te worden. Regionaal 

worden dezelfde geluiden gehoord en is men daar met de 7 westfriese gemeentes mee 

bezig. Het te bebouwen gedeelte in Enkhuizen is schaars en dient dan ook zorgvuldig 

invulling te krijgen. Alleen de locatie Gommerwijk West-West voor alle doelgroepen is 

dan niet afdoende. inbreidingslocaties kunnen uitermate geschikt zijn om de wat kleinere 

doelgroepen te huisvesten 

Goed te lezen dat dit de visie en uitgangspunten zijn.   

 

Duurzaamheid 

Enkhuizen gaat (particuliere) initiatieven stimuleren en ook inzetten op bewustwording, 

mooi! Klimaatvisie actualiseren is een goede zaak gezien de extreme droogte dit jaar. 

We voldoen nog niet aan de landelijke doelstellingen voor duurzaamheid.  

Vraag: Men verwacht forse uitgaven om op termijn wel te kunnen voldoen, kan het 

college aangeven of deze posten bij de Kadernota 2019 wel bekend zijn?  

  

Onderhoud kapitaalgoederen blz 69 

We zijn blij om te lezen dat voor de speelvoorzieningen het onderhoud en de veiligheid 

op orde zijn. Er is afgelopen jaren dan ook flink in geïnvesteerd zoals de nieuwe 

speeltuinen langs de Vest en eerder al aan het Tulpenplein, mooi! 

Ook is er afgelopen jaren een inhaalslag gemaakt met het onderhouden en vervangen 

van een aantal bruggen in de Gommerwijk. Daarmee is er nu geen veiligheidsrisico meer 

op de korte termijn, mooi resultaat. 

  

Riolering en ondergrondse afvalcontainers 

Minder mooi is het feit dat de riolering in de binnenstad er slechter uitziet dan gedacht. 

Het Basis Riolerings Plan (BRP) schuift al een tijd verder en nu verwacht men deze in 

2019 te kunnen voorleggen aan de raad. Graag zien we dat hier ook echt op 

geïnvesteerd wordt aan tijd zodat er begin 2019 een plan op tafel ligt.  

Vraag: Kan het college ook aangeven of men gaat investeren op het afkoppelen van 

regenwater van ‘t riool? Voordelig voor natuur en ook ivm nieuwe uitgaven tbv. het riool? 

   

Daadwerkelijke plaatsing van ondergrondse afvalcontainers in de binnenstad schuift 

steeds verder op. De hele binnenstad ziet ernaar uit!  

Vraag: Ook voor deze aanzienlijke kostenpost willen we meer inzicht, wanneer kunnen 

we dat verwachten? 

 

Om overlast en hinder te minimaliseren is het wenselijk dat riolering vervangen en 

plaatsing van ondergrondse containers in de binnenstad op elkaar afgestemd wordt. 

mogelijk kan het een kostenbesparend effect hebben  



Vraag: Kan het college aangeven of hier rekening mee wordt gehouden? 

  

Tot slot 

We wensen onze collega's, het college en daarnaast de ambtenaren wijsheid en Gods 

zegen toe in alle werkzaamheden. Dat dit alles mag medewerken tot welzijn en welvaart 

van onze inwoners en stad. 

 

 

Namens fractie Christenunie-SGP 

 

 

Arnoud Hotting 

fractievoorzitter 

 



Algemene financiële beschouwingen bij de begroting 2019, D66 Enkhuizen 
 
De begroting voor 2019 bevat voor D66 geen verrassingen.  

Het is een verkiezingsjaar en we zijn met zijn allen aan het werk om een nieuwe manier 

van besturen vorm te geven.  

 

De septembercirculaire geeft 162K minder ruimte voor 2019 dan het uitgangspunt van 

deze begroting. 

 

Totaal gaat de gemeente Enkhuizen in 2019 52,3 miljoen € uitgeven, dit is bijna 2 

miljoen meer € als in 2018 en 1,6 miljoen € meer als dat er in 2019 binnenkomt. 

Er zal dus een beroep worden gedaan op onze reserves waar bijna 2 miljoen € uitgehaald 

gaat worden. Dit financieel beleid is niet duurzaam. 

 

D66 ziet in 2019 de volgende financiële aandachtpunten: 

 

Rioolheffing 

Jammer dat wij nog steeds geen voorstel hebben ontvangen voor de rioolheffing. 

Wat D66 betreft gaat de nieuwe rioolheffing moet volgens het principe de gebruiker 

betaald worden ingevuld. 

 

Gommerwijk West-West 

Voor de zomer 2019 zullen we ook een stap moeten nemen voor de toekomstige 

woningbouw in Gommerwijk West-West. 

 

Duurzaamheid 

D66 zou graag zien dat er structureel geld komt om Enkhuizen duurzamer te maken. 

 

Kerntakendiscussie 

Tijdens het proces om tot een raadsbrede agenda te komen, viel het D66 op dat steeds 

meer fracties beginnen in te zien dat de tijd rijp is voor een kerntakendiscussie. 

Wat D66 betreft past een dergelijke discussie goed bij onze nieuwe manier van besturen 

en dit samen met de burgers en bedrijven in Enkhuizen doen. 

 

D66 zal op basis van de input van de andere fracties bepalen of het mogelijk is om de 

begroting te amenderen. 

 

web  D66 Enkhuizen 

twitter  @D66Enkhuizen 

facebook  D66Enkhuizen 

 

 
 

http://enkhuizen.begrotinginbeeld.nl/
https://enkhuizen.d66.nl/
https://twitter.com/D66Enkhuizen
https://www.facebook.com/D66Enkhuizen


Specifieke Financiële Beschouwingen Begroting 2019 

 

Als Gemeenteraad hebben we voor het zomerreces de kaders voor 2019 gesteld en 

daarna is er hard gewerkt door college en ambtenaren om deze besluiten te verwerken 

in de Programmabegroting 2019. Deze besluiten vinden we één op één terug in deze 

begroting voor 2019 zoals viel te verwachten. 

 

Het is goed te lezen dat de structurele begrotingsruime de komende jaren (onder 

voorbehoud) positief is. Vanuit het raadsbrede programma zal hier een beroep op 

gedaan gaan worden en dan is het aan de raad hier verstandige en evenwichtige keuzes 

in te maken.  

 

Richting de inwoners, ondernemers en instellingen spatten de vonken er qua 

ambitieniveau helaas niet af. Zij willen merkbare resultaten zien en dat ook ervaren als 

het aankomt op veiligheid, onderhoud en serviceverlening vanuit de gemeente. Met 

name de tevredenheid over het onderhoud en openbaar groen in buurt en wijk toont tot 

en met 2022 geen enkele verbetering en blijft hangen op een 6,3/6,4. Dat lage cijfer is 

ook duidelijk zichtbaar in onze mooie stad en daar kan en mag je als Gemeente 

Enkhuizen niet trots op zijn en dit moet verbeteren!      

 

Een punt van zorg wat niet naar voren komt in deze Programma begroting 2019 en 

verdere jaren is de situatie van de sportclubs op Sportpark De Immerhorn. Naast het 

steeds moeilijker in kunnen vullen van de bestuurs- en vrijwilligersposities hangt de 

financiering van de kunstgrasvelden als een zwaard van Damocles boven hun hoofd. Een 

veranderende samenleving en daarmee eveneens teruglopende ledenaantallen zijn de 

oorzaak hiervan. De financiering moet opgebracht worden door steeds minder leden en 

dat gaat vroeg of laat spaak lopen. Hier moet, ons inziens, vanuit de Gemeente actie op 

ondernomen worden.      

 

Om de ontwikkeling van het REZ en alles wat daarmee samenhangt te faciliteren dient er 

in groot verband gekeken en besloten te worden. Met name de parkeervoorzieningen en 

verkeersafwikkeling richting dit gebied, dit laatste bij voorkeur buiten de stadsgrenzen 

om, is een punt van aandacht waar in een vroeg stadium, nu dus, over nagedacht moet 

worden.   

 

We zijn met elkaar op de goede weg. Een voltallig college, een nieuwe burgermeester, 

de intentie om als partijen de komende jaren constructief samen te werken en een 

ambitieus raadsprogramma. Alle ingrediënten om Enkhuizen Vooruit te helpen zijn 

aanwezig! 

 

Wellicht niet op zijn plek maar we doen het toch: een groot en welgemeend DANK! aan 

onze interim-burgermeester voor haar luchtige, positieve en constructieve inbreng de 

afgelopen tijd. We zullen u missen. 

 

Michèl de Jong 

Fractievoorzitter  

Enkhuizen Vooruit!



Specifieke Financiële Beschouwingen Begroting 2019 

 

HEA zal zoals gewoonlijk geen ellenlang epistel produceren, maar zich wel uiten over een 

aantal zaken waar ze zich zorgen over maakt. 

 

Het SED-project in de huidige vorm is HEA een doorn in het oog. Wij hebben, doordat wij 

een totaal andere doelstelling voor ogen hebben betreffende de SED dan een 

meerderheid van de raad en een groot deel van de raden van de andere deelnemende 

gemeentes, daarom ook tegen de SED in deze vormgeving gestemd. 

Nu blijkt dat de SED veel, héél veel geld gaat kosten. Daardoor wordt voor de SED het 

komende jaar alleen al € 1.242.000 extra aan de Algemene Reserve onttrokken, als 

gevolg van wanorganisatie in eerdere stadia van vormgeven van deze constructie. 

De SED in de huidige vorm, zoals de raadsmeerderheden van Stede Broec, Enkhuizen en 

Drechterland willen, kost onnodig vele miljoenen extra. Dit gebeurt over de financiële 

ruggen van burgers en ambtenaren. 

HEA voelt zich in haar visie aangaande de SED-ontwikkelingen gesterkt door het rapport 

van Deloitte en kan zich dan ook nauwelijks tot niet verenigen met het vrijmaken in deze 

begroting van zoveel geld dat wat ons betreft in een bodemloze, maar vooral ook 

opportuun-nutteloze put gegooid wordt. 

 

Wat betreft criminele ondermijning is HEA ervan overtuigd dat een deel hiervan 

veroorzaakt wordt: 

– door een combinatie van toenemende verarming van vooral de werkende 

middenklasse, 

– door een groeiend cynisme over bij schandalen betrokken landelijke bestuurders 

en politici die de hand boven het hoofd gehouden wordt door collega’s, 

– door de door velen ervaren toenemende ontdemocratisering van Nederland en 

EU. 

 

Dit heeft deels z’n weerslag op de houding van een aantal burgers in gemeenten ten 

aanzien van overheid en samenleving. 

Wie het oor goed te luisteren legt bij de mensen in verschillende gremia, krijgt een idee 

van de neiging tot negatieve beeldvorming die burgers ontwikkelen wat betreft 

overheden. Die beeldvorming is deels zeker wel terecht. Het drijft vooral burgers die 

lijden onder  door overheidsmaatregelen veroorzaakte verarming, eerder tot het 

benutten van kansen die ze geboden worden voor verkrijgen van “snel geld” dan zou 

gebeuren onder een overheid die een goede voorbeeldfunctie naar de samenleving toe 

hanteert. HEA is zeer benieuwd naar de visie van het college hierover. 

 

Wat betreft ondermijning is HEA ook benieuwd naar de rol die een radicale organisatie 

als Milli Görüs speelt of kan gaan spelen binnen de Turkse gemeenschap van Enkhuizen. 

Dit zou bijvoorbeeld kunnen gebeuren via de Diyanetmoskee alhier. Een dergelijk 

gebeuren zou mogelijk het veiligheidsgevoel van Turkse Enkhuizers ernstig kunnen 

aantasten en zelfs daadwerkelijk kunnen veroorzaken dat mensen zich gedwongen 

voelen tot gedrag dat ze in een land van vrijheid niet zouden moeten gaan vertonen. 

Wij zouden graag van het college horen hoe hiermee omgegaan wordt en wat dit soort 

ondermijningsbestrijding de gemeente jaarlijks kost. 

 

HEA ziet met lede ogen dat de parkeerplaats voor toerisme op de Flevolaan 

daadwerkelijk gerealiseerd zal gaan worden. De toekomst zal zeker gaan uitwijzen dat 

dit een grote misser is voor Enkhuizen. Wij blijven bij de visie dat een dubbel parkeerdek 

bij de Ossenmarkt het probleem van parkeren voor toeristen en forenzen zou gaan 

oplossen. Geld spenderen aan een parkeerplaats op de Flevolaan is ons inziens dan ook 

weggegooid geld. 

Dit is tevens een deel van de begroting waarover wij meer dan hevig twijfelen of we 

ermee akkoord zouden kunnen of willen gaan. 



Wat betreft directe economie richten wij ons dit jaar in deze beschouwingen kort op de 

binnenstadse economie. HEA ziet mogelijkheden in het ontwikkelen van een vorm van 

leegstandsheffing om leegstand van panden met een economische bestemming tegen te 

gaan. Hiertoe zullen wij een raadsinstrument indienen tijdens de begrotingsvergadering. 

Flexibilisering van toegestaan gebruik van panden in de Enkhuizer binnen-binnenstad is 

in onze ogen een middel ter facilitering van economische starters om het hen mogelijk te 

maken een bedrijf of bedrijfje te beginnen tegen véél lagere kosten dan in de 

winkelgebieden. Ook hiertoe zullen wij een raadsinstrument indienen. 

 

HEA constateert dat Enkhuizen landelijk behoort tot een groep gemeenten die hoog 

scoren wat betreft percentage jongeren die onder jeugdbescherming vallen, namelijk 

11,9%. 

Maatschappelijke indicatoren voor dergelijke hoge percentages zijn o.a. het wonen in een 

gezin met bijstand of een laag inkomen, deelname aan 3-VMBO opleiding en hoog 

drankgebruik onder jongeren. 

Gezien het ten opzichte van het landelijke gemiddelde inkomen lage gemiddelde 

inkomen in Enkhuizen, gezien het hoge percentage laaggeletterden onder Enkhuizer 

jongeren en gezien het regionaal-cultuurgebonden hoge alcoholgebruik onder jongeren, 

duiden de genoemde indicatoren inderdaad op oorzaken voor de hoge score van 

Enkhuizen voor jongeren die onder jeugdbescherming vallen. 

Het wordt ons inziens dan ook duidelijk dat er nog steeds iets structureel fout gaat in 

Enkhuizen. Fout in drank/drugscultuur, in inkomensvorming en economie en in 

onderwijs. 

Dit alles heeft z’n weerslag op de kwaliteit van leven in Enkhuizen, maar ook op de 

kwaliteit van het arbeidspotentieel van Enkhuizen. Het zijn namelijk geen gegevens die 

bedrijven met kwalitatief hogere arbeid snel zullen verleiden zich in Enkhuizen of nabije 

omgeving te vestigen. 

HEA zou graag van het college horen wat haar visie op genoemde is. Daarnaast zouden 

wij graag vernemen wat de in de begroting genoemde facilitering op het gebied van 

laaggeletterdheid op dit moment behelst en welke kosten hiervoor gemaakt worden. 

 

HEA zal een raadsinstrument indienen waarin wij verzoeken te onderzoeken wat de 

mogelijkheden zijn om in de beschermde binnenstad toch vormen van gebruik van 

zonne-energie toe te staan aan burgers die daartoe gemotiveerd zijn en die dit kunnen 

betalen. 

Ook constateert HEA dat de binnenstad (nog) niet meegenomen wordt in beleidsplannen 

tot langzaam afsluiten van gasgebruik van woonwijken. Dit betreurt HEA vooralsnog zeer 

zeker niet. 

Het is een feit dat afsluiten van het gasnet voor het overgrote deel van de woonpanden 

in de binnenstad een probleem is door de constructie van die panden. Het zal voor een 

deel van de panden misschien zelfs wel onmogelijk blijken te zijn, om een diversiteit van 

redenen. 

Wij zijn dan ook heel nieuwsgierig naar de visie van het college op deze materie. 

 

HEA is zeer kritisch over hoe het college omgaat met plannen tot inbreiding van 

woonruimte in de binnenstad. Doordat men van overheidswege in gebreke blijft wat 

betreft het creëren van bijbehorende basale voorzieningen als bijvoorbeeld 

parkeerruimte bij de komende extra woonruimtes, zorgt men voor een verlaging van het 

leefklimaat en een ontstaan van overbevolking in de binnenstad. Wij achten hier de 

huidige wethouders voor verantwoordelijk en nemen het hen kwalijk dat er op eerdere 

vragen hierover geen realistische antwoorden gekomen zijn. Wij constateren in de 

begroting namelijk ook dat het bedrag dat in het parkeerfonds zit niet verandert en er 

tevens geen nieuwe binnenstadse parkeergelegenheid gecreëerd wordt. 

 

HEA beschouwt dit als een pedant, ondemocratisch collegegedrag naar de gemeenteraad 

toe. 

 



Last but not least: zoals wij in sommige eerdere begrotingsbehandelingen reeds 

verkondigd hebben, constateren wij een in onze ogen zorgwekkende achteruitgang van 

de S-ratio. Wij willen graag uitgelegd zien waarom het college in deze begroting eigenlijk 

beweert dat wij er wat dat betreft niet slecht voorstaan. 

 

Met vriendelijke groet namens Het Enkhuizer Alternatief, 

Hans Langbroek 



  
Specifieke financiële beschouwingen begroting 2019. 

  

Voor ons ligt weer een nieuwe programmabegroting ter beoordeling. Het is ieder jaar een 

pakket werk om alle ideeën, beraden en cijfers goed geregeld op papier te krijgen. 

Onze dank gaat dan ook uit naar het college en het ambtenarenapparaat voor het vele 

werk dat is verricht.  

 

Ondanks een stevige tegenvaller in de september circulaire ziet de toekomst er over het 

algemeen goed uit. We blijven met wat plussen en minnen op de lange termijn nog in de 

positieve cijfers. 

Wel maken we ons zorgen over de cijfers van investeringen op lange termijn. Lenen kost 

geld en moet worden terugbetaald. Door steeds projecten over langere termijn uit te 

smeren komt er een grens waardoor nieuw beleid niet meer mogelijk is. Het zijn op 

jaarbasis misschien kleine bedragen, maar van druppelen wordt/ga je ook nat. 

 

Bestuur en ondersteuning 

Goed geformuleerde intenties wel missen we in “de staat van de gemeente” cijfers over 

de relatie van de gemeente met de ondernemers van Enkhuizen. Zij hebben al diverse 

malen aan de bel getrokken over de communicatie en hulp van en met de gemeente. Er 

is nu een loket geopend voor ondernemers, maar we wachten nog wel op berichten over 

de kwalitatieve voortgang voor de ondernemers. 

We gaan daarbij meer geld uitgeven aan de SOM, bij NE geeft dat in ieder geval goede 

hoop. 

 

Veiligheid 

NE heeft bij de jaarstukken al aangegeven dat blijkt uit een rapport voorjaar 2017, dat 

kindermishandeling in Enkhuizen nog meer voorkomt dan elders in Nederland. We blijven 

dan ook pleiten voor een prioriteit op dit gebied van de veiligheid. Voeg aan de lijst met 

signaleerders ook scholen en sportverenigingen mee.  

Het gros van mensen met een hoog inkomen, zit niet bij een woningbouwvereniging, 

maar kan wel losse handjes hebben. –  

 

NE pleit ook voor uitbreiding Boa-korps, met een dienstrooster zodat ze ook in de 

weekenden, doordeweeks en in de avonduren zichtbaar zijn. Dit met een uitbreiding van 

hun bevoegdheden. 

 

Ondermijning/ georganiseerde criminaliteit: 

De raad is gevraagd om een bedrag van € 60.000,-- om ondermijning tegen te gaan. 

NE hoopt dat dit bedrag genoeg is maar is bereid mee te denken over een extra 

inspanning.  

Ondermijning is een zeer ernstig fenomeen dat fel moet worden bestreden. 

 

Beheer openbare ruimte 

Hoewel de openbare buitenruimte er over het algemeen goed bij ligt, zijn er wel 

aandachtspunten. Met name het zwerfvuil in de binnenstad en opeenhoping afval bij te 

laat ophalen afvalpunten geeft nogal eens irritatie bij de burger. Ook het verschil in de 

hoeveelheid onkruid bij de haven viel dit jaar erg op door het bezoek van onze koning. 

Waar hij kon kijken was het netjes en 100 meter verderop 1 meter hoog. De haven is 

toch het visitekaartje van de stad 

 

Samenleving 

De bedrijfsrisico’s zoals ze zijn vermeld doen ons wat vrijblijvend aan. 

Commerciële activiteiten: 

Als WerkSaam minder inkomsten haalt uit hun commerciële activiteiten, heeft WerkSaam 

minder dekking op hun overheadkosten. Een lagere dekking van de overheadkosten leidt 



tot een hogere bijdrage van de gemeenten. Het door WerkSaam geschatte financiële 

risico is € 390.000.  

Wat te denken van een bezuiniging op de overhead? 

Bedrijfsvoering: 

Door onvoorziene omstandigheden kunnen de kosten van de bedrijfsvoering hoger 

uitvallen dan begroot. De algemene reserve moet opvangen wat met bijsturing niet lukt. 

Het door WerkSaam geschatte financiële risico is € 485.000. 

Klinkt als een blanco cheque. 

 

Milieu 

Op zich een helder beeld om de plannen van de regering om te zetten in beleid voor de 

komende jaren. Er komt veel op ons af dus is het goed dat er adequaat en op tijd 

gereageerd wordt. 

Een ding is nog wel de hoogte van de bijdrage aan het HVC voor de afvalverwijdering. 

De hoogte van deze bijdrage ligt ongeveer € 100,-- hoger dan gemiddeld in het land. 

Nu is het zo dat HVC het milieubeleid hoog in het vaandel heeft staan wat te prijzen is, 

maar, om de kosten voor de energievoorziening op de schouders te leggen van de 

klanten, die verplicht zijn bij HVC  hun huisvuil aan te leveren, gaat wat ons betreft wat 

ver. 

Dit kan anders en zou anders moeten. 

 

Algemene dekkingsmiddelen 

Risico 

Onder 5  

Kiezen voor een verkeerde aanbestedingsprocedure (bij openbare procedures) door de 

budgetbeheerder/-houder, waardoor de gehele aanbesteding onrechtmatig is. 

Wordt dit door alle gemeenten samen gedragen of gaat het om de procedure in de 

betreffende gemeente?   

 

Jan Raven 

Fractievoorzitter Nieuw Enkhuizen 

  



Specifieke Financiële Beschouwingen Begroting 2019  
 
De PvdA heeft met plezier kennisgenomen van de programmabegroting 2019. Het is de 

eerste programmabegroting na de verkiezingen met een volledig college en binnenkort 

ook een nieuwe burgemeester.  

 

De begroting zelf ziet ervoor zover wij dat kunnen beoordelen keurig uit. Alles is goed en 

helder beschreven en het geheel blijft binnen de gestelde kaders. Veelal betreft het hier 

natuurlijk lopend beleid maar daarbij is er ruimte voor vernieuwing en het aanpakken 

van grote projecten.  

 

Toch blijft er voor ons wel de vraag hoe het komende jaar het 

raadsuitvoeringsprogramma ingepast wordt binnen deze begroting. Heeft dit grote 

consequenties voor de begroting, moeten hiervoor reserves worden aangesproken of kan 

dat min of meer budgettair neutraal? Dit zijn zaken die niet uit deze begroting gehaal 

kunnen worden, maar ons wel zeer interesseren. 

 

Een zorg van de PvdA is ook de hogere bijdrage 2019 aan SSC DeSom. Niet alleen dat 

die abusievelijk structureel geraamd is, wij gaan ervan uit dat dit nog wordt 

gecorrigeerd, maar ook de financieel toename. De Toename van de kosten zouden wij 

dan ook graag verklaard hebben. Gaat het hier om een incidentele verhoging of moeten 

wij structureel meer gaan betalen? Daarbij natuurlijk ook de vraag welke kosten gedekt 

moeten worden uit deze verhoging. 

 

Natuurlijk valt er nog veel meer tot in detail te bekijken en/of te verklaren in de 

voorliggende programmabegroting. Toch zullen wij dat op dit moment niet doen. Dit met 

het oog op de uitwerking van de door ons opgestelde raadsagenda en mogelijke 

financiële gevolgen hiervan voor deze begroting. De daarin opgenomen thema’s en 

speerpunten zijn voor ons leidend voor de toekomst van Enkhuizen en dus ook voor 

financiële keuzes die wij gaan maken. Zoals al eerdergenoemd is dus voor ons ook van 

groot belang te zien hoe het aan de raadsagenda gekoppelde uitvoeringsprogramma past 

binnen de huidige begroting. 

 

Namens de PvdA-Enkhuizen, 

 

Jacco Sandstra 



Specifieke Financiële Beschouwingen Begroting 2019 

 

Inleiding  
Voor ons ligt de Programmabegroting 2019, waarvoor onze dank aan het 
ambtenarenapparaat en het college. 

 

Vorig jaar schreven we o.a.: 

De economie trekt na tien jaar eindelijk wat aan.  
Een nieuw kabinet is aangetreden, de verschillen tussen de bevolkingsgroepen worden 
niet verkleind. Dat is niet goed voor de lagere en niet voor de hogere klasse en daarmee 
niet goed voor onze samenleving. Een heldere visie op de verdere toekomst ontbreekt, 
waardoor het voor de lagere overheden vaak lastig sturen is.  
En dat blijkt wederom. Het gemeentefonds lijkt de afgelopen jaren wel een soort 
sluitpost voor de grillige landelijke overheid te zijn. Voor raden en colleges met 
ondersteuning van het ambtenarenapparaat is het moeilijk om beleid te maken wanneer 
de schommelingen in het gemeentefonds zo groot zijn. Zeker gezien de uitdagingen die 
in de nabije toekomst op ons pad komen.  
2018 was het jaar van de gemeenteraadsverkiezingen. De SP sprak de hoop uit dat de 
gemeenteraad minder versnipperd uit de verkiezingen zou komen. Naar nu blijkt was dit 
ijdele hoop. Een coalitie bleek niet mogelijk en een nieuwe weg is ingeslagen. De SP 
spreekt nu de hoop uit dat we met elkaar op weg gaan om te doen wat goed is voor de 
stad, haar inwoners en ondernemers. Tevens spreekt de fractie van de SP de hoop uit 
dat de raad een meer consistent beleid gaat voeren. Besluiten die unaniem in een vorige 
raadsperiode zijn genomen dienen de juiste opvolging te krijgen. Zoals we al aangaven: 
het college (be)stuurt maar de raad bepaalt de koers. 

 

Bestuur en ondersteuning  
De SP maakt zich meer en meer zorgen over de kosten van de ICT. De digitale veiligheid 
lijkt in het gedrang te komen. Dit vraagt steeds meer van de ICT en zo slokt dit een 
steeds groter deel van het budget op.  
Onze fractie vraagt al jaren naar de mogelijkheden van een digitaal intakeformulier voor 
burgers voor de regelingen die vermeld staan in de brochure “Voor mensen met wat 
minder doet de gemeente wat meer”. Het antwoord varieert van “een goed idee” tot 
“sympathiek” en daar blijft het bij. Digitalisering scheelt ten eerste tijd om formulieren 
uit te geven en ten tweede tijd om deze gegevens weer handmatig te moeten invoeren. 

 

Ondermijning is een heet hangijzer. De afgelopen tijd kwam met regelmaat een bericht 
in de media van misbruik van toeslagen of uitkeringen. Hierbij kwam naar voren dat uit 
de woonsituatie al had moeten blijken dat de zaak niet deugde. Bij de 40ste inschrijving 
in een woning moet er ergens en al veel eerder een alarmbel gaan rinkelen. Wordt de 
GBA hier actief op gescreend? 

 

Er is sprake van het “werken op afspraak” om zo een efficiencyslag te kunnen maken bij 
de baliewerkzaamheden. Hoe ver staat het hier mee? 
 
Veiligheid  
Bij de Kadernota 2018 heeft de raad budget beschikbaar gesteld voor een extra 
jongerenwerker voor ambulant (straat)werk. Is bekend of de jongerenwerker ook 
ambulant wordt ingezet? En heeft dit geleid tot minder overlast?  
Met betrekking tot overlast gevende bewoners, alsook voor de overlast en handel van 
alcohol en drugs lopen projecten zou de fractie van de SP graag willen dat de raad op de 
hoogte gehouden wordt over het verloop van deze projecten. Graag een toezegging 
hierop van het college. 

 

Wie is er verantwoordelijk voor de vertraging van de invoering van het C2000 systeem? 

 



We gaan het Integraal Meerjarenbeleidsplan Veiligheid 2019-2023 vaststellen. Hierin 
wordt o.a. ondermijning als speerpunt genoemd. Waarom wordt ondermijning bij risico- 
en crisisbeheersing niet genoemd? Graag ziet de fractie van de SP een jaarlijkse 
terugkoppeling van dit plan.  
De SP staat met regelmaat op straat en daar horen we van burgers dat zij zich minder 
veilig voelen in hun buurt. De ontwikkelingen van het IMV in relatie tot onze burgers wil 
de fractie van de SP graag volgen.  
Wat zijn de mogelijkheden om BOA’s op te leiden zodat zij meer bevoegdheden hebben 
dan nu het geval is? 

 

Beheer Openbare ruimte  
Komende jaren worden grote onderhoudsbestekken op de markt gebracht. Het huidige 
prijspeil ligt na de crisis substantieel hoger. Is het een overweging om te onderzoeken of 
het efficiënter is om weer eigen buitendienst op te zetten of de buitendienst van Stede 
Broec SED breed te laten werken. Terugdraaien van besluiten als blijkt dat deze 
uiteindelijk minder goed uitpakken dan al dan niet door omstandigheden van buitenaf 
lijkt wel niet te kunnen.  
De fractie van de SP vraagt zich ook af hoe het staat met de aanleg van parkeerterrein 
Flevolaan. Bij kadernota 2018 zouden scenario’s worden geschetst voor het GRP 
(gemeentelijk rioleringsplan). In de juli 2017 was het voorgestelde besluit: 

 

Het Gemeentelijk Rioleringsplan 2017-2021 vast te stellen, met de hierin voor deze 
planperiode opgenomen investeringen; Eerst bij de Kadernota 2018, na beoordeling van 
diverse scenario’s, richtinggevende besluiten te nemen met betrekking tot de dekking 
van de hogere lasten en het tarief van de rioolheffing 2018.  
Ook hiervan vragen wij ons hoe het hiermee staat en waar de vertraging zit. 

 

De BBV heeft twee jaar gelden aangegeven dat de reserve onderhoud kapitaalgoederen 
moet worden omgezet naar een voorziening onderhoud kapitaalgoederen, die gevoed 
moet worden op basis van een meerjarenonderhoudsplan. Voor wanneer moet dit 
uiterlijk gerealiseerd zijn? En is er enig zicht op wat dit financieel gaat betekenen? 

 

Economie  
Een aantrekkende economie biedt nieuwe kansen en mogelijkheden op het gebied van 
werkgelegenheid, ondernemerschap en toerisme. Een goede dienstverlening aan 
ondernemers is daarbij van groot belang. Wij betreuren het dat de informerende 
raadsbrief, die is toegezegd na het aannemen van de motie bij de kadernota 2018 over 
het informeren naar de HIRB subsidie voor het opwaarderen van het Krabbersplaat, er 
nooit is gekomen. Graag horen we van het college waarom niet en welke actie is 
ondernemen om deze motie tot uitvoer te brengen.  
Een van de partijen waarmee wordt samengewerkt op dit programma is het 
Ontwikkelingsbedrijf Noord Holland Noord. Dit is voor de fractie van de SP een partner 
waarvan we zo goed als geen beeld hebben. Ons verzoek is om hierover meer informatie 
richting de raad te brengen. 
 
De energietransitie is naast een maatschappelijke opgave ook een enorme economische 
kans. In hoeverre houdt de overheid dit in eigen hand. 

 

U schrijft dat de aantrekkelijkheid van de haven moet worden gepromoot. De haven van 
Enkhuizen was altijd een van de drukst bezochte havens. Is hierin verandering gekomen 
dat promotie noodzakelijk is? 

 

De verhouding tussen de gemeente en de ondernemers is moeizaam. Het verbeteren van 
de leefbaarheid en economisch functioneren van de binnenstad is een speerpunt. Wat 
gaat het college hier concreet voor doen? 

 



Samenleving  
In de financiële beschouwingen bij de programmabegroting 2017 en bij 2018 en nu weer 
heeft onze fractie vragen gesteld over leerlingen die buiten de boot vallen door de extra 
kosten voor tweetalig onderwijs. In uw beantwoording heeft u aangegeven dat u onze 
suggestie overneemt, dit gaat onderzoeken en hierover informatie zult gaan inwinnen bij 
de scholengemeenschappen en dit aan de raad zal terugkoppelen in een raadsbrief. Wij 
vragen nogmaals: Wanneer kunnen we deze raadsbrief verwachten? 
Enige jaren geleden is door de overheid ingezet op “eigen kracht” en “zelfredzaamheid”. 
Een groot deel van de bevolking is daar prima toe in staat. 
De maatschappij wordt echter ook voor een deel van de bevolking als ingewikkeld 
ervaren. Zowel wetenschappelijk onderzoek als de Wetenschappelijke Raad voor 
Regeringsbeleid hebben hierover gepubliceerd. Bij “Regie op eigen leven” schrijft u dat 
een ieder tijdig afgewogen keuzes maakt om de regie op het eigen leven zoveel mogelijk 
te behouden. In hoeverre wordt er door het college rekening gehouden met dit 
voortschrijdend inzicht in de mogelijkheden tot regie op eigen leven door een deel van 
onze inwoners?  
Heeft de uitvoerende organisatie de flexibiliteit om maatwerk te leveren wanneer de 
inschatting wordt gemaakt dat er meer maatschappelijke of financiële schade zal 
plaatsvinden als de organisatie de regel toepast en niet af en toe de uitzondering op deze 
regel? 

 

In hoeverre is het college bereid serieus werk te maken een locatie voor Skaeve Huusse? 

 

Een deel van onze maatschappij draait op vrijwilligers. Veel vrijwilligersorganisaties 
kampen met een tekort aan vrijwilligers. De verwachting is dat dit tekort eerder toe dan 
afneemt. Heeft de gemeente zicht op de problemen die hierin spelen en zo niet is het 
college bereidt in kaart te brengen welke problemen hier spelen en welke oplossingen 
gevonden kunnen worden? 

 

Er was heel wat beroering binnen de Jeugdzorg. In hoeverre moet de raad zich zorgen 
maken? Komt er nog een evaluatie richting de raad over de vorige aanbesteding voordat 
de nieuwe aanbesteding in gang wordt gezet? Dit kan namelijk grote financiële 
consequenties hebben. 

 

Milieu  
Willen we de klimaatdoelen van Parijs halen dan moeten alle zeilen bij. Ons staat een 
grote uitdaging te wachten en de vraag is: bij wie leggen we de rekening. Wat ons 
betreft wordt die eerlijk verdeeld en ligt die niet alleen bij de gemeente en haar 
inwoners.  
De tijd van overleggen is voorbij. De eerste stappen moeten worden gezet. Dit kost geld 
en ambtelijke capaciteit. Als de laatste niet op orde is lopen we de kans het paard achter 
de wagen te spannen.  
De fractie van de SP stelt voor om de kennis van onze inwoners te gebruiken in de vorm 
van het instellen van een denktank. Er is meer kennis aanwezig dan je denkt. 



 

 

 
We hebben gezien dat de RUD de komende jaren ruim € 600.000 extra budget vraagt 
voor taken op het gebied van de omgevingswet. Ook andere gemeenschappelijke 
regelingen zullen zich moeten voorbereiden op de omgevingswet. Wie heeft de regie en 
hoe wordt voorkomen dat taken dubbel worden gedaan? 
Bedrijfsafval wordt sinds enige jaren niet meer opgehaald door HVC. Dit loopt nu via 
andere bedrijven. Aan afvalscheiding wordt niets gedaan. Kunnen wij als gemeente 
regels stellen voor het ophalen van bedrijfsafval? 

 

Volkshuisvesting en ruimtelijke ordening 

De SP is voorstander van de afronding van de bestemmingsplanprocedure in 2019 voor 

het REZ. 

Het REZ is een belangrijk plan voor de stad wat verdere vertraging niet kan gebruiken. 

 

De SP gaat ervan uit dat de raad actief geïnformeerd wordt over de uit het 
Interbestuurlijk Programma voortvloeiende acties op de zo belangrijke punten “samen 
aan de slag voor het klimaat” en “toekomstbestendig bouwen”. Kan het college dit 
toezeggen? 

 

Wanneer kunnen we concreet de geactualiseerde exploitatie in het najaar van 2018 voor 
Gommerwijk West West tegemoet zien? 
 
Overig  
De fractie van de SP maakt zich zorgen over de bedrijfsvoering, zeker na de afgelopen 3-
radenbijeenkomst. Wij vinden de reactie die daar gegeven wordt door de heer Wortelboer 
namens het DB van de SED onbevredigend. We zijn allen, maar vooral degenen die van 
de dienstverlening afhankelijke zijn, namens onze inwoners, gebaat bij een zo goed 
mogelijk functionerende SED organisatie. Maar dat de raden zo weggezet worden, omdat 
“de raad er niet over gaat” als afgelopen bijeenkomst is gebeurd vindt onze fractie 
onbegrijpelijk. 

 

De fractie maakt zich ook zorgen over het niet uitvoeren van moties, het niet nakomen 
van toezeggingen, het niet goed functioneren van de instrumenten van de raad. Ook dit 
heeft de bedrijfsvoering te maken. Is er niet te weinig ambtelijke capaciteit beschikbaar 
voor de dienstverlening richting burger en richting raad en college? 

 

De financiële positie is, mede door de septembercirculaire, minder rooskleurig dan 
gedacht. Ook dit heeft deels te maken met de grote aanslag die de SED organisatie op 
onze middelen legt.  
Na alle plussen en minnen blijft er € 123.000 over voor nieuw beleid. Hieruit moeten de 
plannen die voortkomen uit onze raadsbrede agenda nog gefinancierd worden. De ruimte 
is gering. We zullen zien hoe dit uitpakt bij het aanbieden van het CUP. 

 

Afsluiting  
De fractie van de SP heeft een hoge verwachting van het werken met een raadsbreed 
akkoord. Het biedt volop kansen en mogelijkheden maar vraagt ook een andere houding 
van raadsleden, fracties en college. Een proces waarin we elkaar de ruimte moeten 
bieden om in te groeien. 
 

 

Namens de fractie van de SP, 

Margreet Keesman 

Fractievoorzitter 

 

enkhuizen.sp.nl 
@spenkhuizen.nl 



 

Eerste (schriftelijke) termijn 20 Programmabegroting 2019 
EMBARGO TOT 5 NOVEMBER 2018 – 20.00UUR 

 

Beschouwingen programmabegroting 2019 

 

Voorzitter,   

Hierbij de Specifiek Financiële Beschouwingen van de VVD. Omdat gevraagd wordt hierbij slechts de 
vertaling van de Kadernota in de voorliggende Begroting te beschouwen, zullen deze beschouwingen 
beknopt zijn.  

Net als bij de Kadernota hebben wij de begroting getoetst aan onze uitgangspunten. De VVD-fractie 
in Enkhuizen is een liberale fractie. Voor ons staan het borgen van de individuele ontplooiing, zowel 
op het vlak van de persoonlijke levenssfeer als op het vlak van de ondernemer voorop. Daar waar het 
mogelijk is om de kansen van inwoners en bedrijven te verbeteren en verduurzamen, zullen wij ons 
daar voor inzetten. Daar waar gepoogd wordt inwoners en bedrijven kansen te ontnemen, zullen wij 
deze kritisch volgen en indien mogelijk blokkeren.  

Hier hoort ook rentmeesterschap bij: wij zijn de rentmeester van de maatschappij die wij aan onze 
opvolgers gaan nalaten. Daarom zijn wij tegenstander van het doorschuiven van problemen naar de 
toekomst; de waan van de dag mag nooit ten koste gaan van de mogelijkheden van morgen.  

De VVD is tevreden over het algemene beeld: een sluitende begroting met in alle Jaren een 
begrotingsoverschot. Een positief beeld waar Enkhuizen trots op kan zijn.Wat de VVD betreft blijft 
terughoudendheid echter op zijn plaats.  

De VVD zal op grond van het begrotingsdebat overwegen welke raadsinstrumenten zullen worden 
ingezet om deze situatie te verbeteren.  
 
Derrick Stomp, 
Waarnemend fractievoorzitter 

 

 



 

Eerste (schriftelijke) termijn 21 Programmabegroting 2019 
EMBARGO TOT 5 NOVEMBER 2018 – 20.00UUR 

 

Beantwoording college 1e termijn financiële beschouwingen 
  
Inleiding 
Conform het verstrekte spoorboekje vindt de eerste termijn van de behandeling van de Programma-
begroting 2019 schriftelijk plaats. Naar aanleiding van de ontvangen financiële beschouwingen van 
alle fracties reageren wij door middel van dit document op deze beschouwingen.  
 
Voor wat betreft de reikwijdte van onze reactie, vermelden wij op voorhand dat wij in dit document niet 
zullen reageren op eigen stellingen en/of meningen die door de fracties zijn geventileerd. Ook zaken 
die geen rechtstreekse relatie hebben met de Programmabegroting, vallen buiten ons bereik van 
beantwoording.  
 
Algemeen  
Voor het te voeren beleid in de afgelopen jaren, maar ook naar de toekomst vormen de Stadsvisie 
Enkhuizen 2030 en de Routekaart naar de Toekomst onze leidraad. Normaal gesproken zou de 
Kadernota 2019 weer het volgende ijkmoment zijn om tot een integrale afweging van beleid te komen. 
Op dit moment echter wordt gewerkt aan een eerste concept van een Uitvoeringsprogramma op basis 
van het raadsbrede akkoord, waartoe u op 10 juli 2018 heeft besloten. Zodra dit Uitvoerings-
programma beschikbaar is, zullen wij u deze aanbieden. Wij stellen ons voor dat vervolgens (begin 
2019) een inhoudelijke discussie in de raad plaatsvindt om te komen tot een beleidsaanpassing 2019, 
welke via een begrotingswijziging in de begroting 2019 wordt verwerkt.  
 
Door ons is geconstateerd dat de financiële beschouwingen beperkt van omvang zijn. Logisch want 
de begroting is niet meer dan een uitwerking van de besluitvorming rondom de Kadernota 2018. De 
meer algemeen politieke beschouwingen hebben al bij de behandeling van die Kadernota 
plaatsgevonden.  
 
Onze reactie kan dan ook kort zijn. Onderstaand zullen wij per programma een aantal gestelde vragen 
beantwoorden. 
 
Financieel beleid  
Diverse fracties (CDA, D66, HEA, NE, PvdA en SP) gaan in op de financiële positie van de gemeente, 
stellen vragen over risico’s en de rioolheffing en over de gevolgen op de begroting 2019 van het 
raadsbrede akkoord.  
Daarnaast zijn er diverse specifieke vragen gesteld. NE wijst op bedrijfsrisico’s rondom WerkSaam. 
De PvdA stelt de vraag of de kostenstijging voor SSC DeSom structureel is. De SP ten slotte vraagt 
wanneer de reserve Groot Onderhoud Kapitaalgoederen moet zijn omgezet in een voorziening.  
     
Algemeen financieel beeld 
Gemeenten zijn voor een groot deel afhankelijk van de inkomsten van het Rijk. De SP gaat in haar 
beschouwingen hierop in en wij onderschrijven dit. Vooral de septembercirculaire 2018 geeft een 
behoorlijke afname van inkomsten voor o.a. 2018 te zien. Deze informatie komt op een zodanig laat 
moment dat maatregelen om dit op te vangen, bijna niet meer genomen kunnen worden. 
 
Het begrotingssaldo 2019 na de septembercirculaire is € 123.000,--. Hierin moet nog verwerkt worden 
de mutaties van al eerder voorgenomen beleid, dat nog niet tot concrete besluiten heeft geleid. Om 
deze reden zijn deze posten nog niet verwerkt in de primitieve begroting 2019. Wordt met deze posten 
rekening gehouden dan is de financiële ruimte 2019 € 106.000,--.  Plus een post voor onvoorziene 
uitgaven van € 25.000,-- (CDA). Dit is een wettelijk verplichte post op de begroting, waarvan de 
omvang beperkt mag zijn (circa € 1,50 per inwoner).  
 
Zowel de begroting 2019 als de meerjarenbegroting is materieel sluitend. Dit betekent dat structurele 
uitgaven worden gedekt uit structurele inkomsten. Voor de toezichthouder is er in een dergelijke 
situatie sprake van prudent financieel beleid. Daarnaast worden reserves gebruikt waar ze voor zijn 
aangelegd. Naar onze mening is daarom het financiële beleid wel degelijk duurzaam (D66). 
Daarbij zijn, als reactie naar NE, de al bekende structurele lasten van toekomstige investeringen al 
verwerkt in de meerjarenramingen en dus gedekt. Wat nog niet verwerkt kan worden in de begroting 
2019 zijn de lasten welke voortvloeien uit het raadsbrede akkoord. Het is aan uw raad om te bepalen 
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welke onderdelen uit dat akkoord worden uitgevoerd en hoe daarvan de lasten, binnen de financiële 
mogelijkheden, worden gedekt.  
     
De S-ratio (vrij besteed eigen vermogen/totaal vermogen) waar HEA naar verwijst wordt als goed 
beoordeeld als deze ligt tussen 0,25 en 0,4. In de jaarrekening komt deze uit op 0,4 (21,2 miljoen/ 
53,1 miljoen) en in de begroting is deze 0,33 (17,9 miljoen/ 54,2 miljoen). Er is weliswaar een daling 
waarneembaar maar het resultaat blijft binnen de daarvoor geldende marges.  
 
Wij onderschrijven het standpunt van D66 en SP dat het jammer is dat er nog geen scenario’s zijn 
aangeboden voor de rioolheffing. Wij gaan er nog steeds vanuit dat deze bij de behandeling van de 
Belastingnota beschikbaar zijn.  
 
Tot de begroting 2019 behoort ook een inzicht in de risico’s die een gemeente loopt (risicoparagraaf). 
Deze is specifiek voor onze gemeente opgesteld. Indien een verkeerde aanbestedingsprocedure 
wordt gehouden en daar kosten uit voortvloeien, komen die kosten ook voor de individuele gemeente 
(NE).  
  
Bedrijfsrisico’s WerkSaam 
Zoals bekend is WerkSaam een gemeenschappelijke regeling. Zij dient zelf zorg te dragen voor een 
beperking van haar bedrijfsrisico’s. Daarnaast heeft WerkSaam een eigen vermogen waaruit 
eventuele risico’s gedekt kunnen worden.  
 
Kostenstijging SSC DeSom 
De bijdrage aan SSC DeSom stijgt met € 213.000,--. Hiervan is een bedrag van € 56.000,-- 
structureel. Op 29 mei 2018 is het nieuwe beleid vanaf 2019 (cloudgang) aan uw raad gepresenteerd.  
 
Reserve Groot Onderhoud Kapitaalgoederen 
De reserve Groot Onderhoud Kapitaalgoederen moet worden omgezet in een voorziening zodra de 
kostenramingen zijn geactualiseerd. De BBV geeft dus geen harde datum maar wel een harde 
voorwaarde. Op dit moment wordt hard gewerkt aan de kostenramingen maar wij kunnen nog geen 
datum noemen wanneer deze actualisering voor dit groot onderhoud is afgerond.  
 
Bestuur en ondersteuning 
De fractie van het CDA vraagt zich af hoe de tevredenheid van de burgers wordt gemeten. De SP 
heeft zorgen over de kosten van ICT en vraagt wanneer een digitaal intakeformulier kan worden 
gebruikt. Bovendien stelt de fractie vragen over de bedrijfsvoering (werken op afspraak, uitvoeren van 
moties e.d.).  
 
Meten tevredenheid van burgers 
In 2019 wordt door middel van “Waar staat je gemeente” gemeten hoe de gemeente ervoor staat. Via 
deze site wordt inzicht verkregen in de status van de eigen gemeente, tegelijkertijd kunnen 
vergelijkingen met andere gemeenten worden gedaan. 
 
Kosten ICT en digitale veiligheid/intakeformulier  
Digitale veiligheid is een belangrijk onderwerp. De AVG is in werking getreden en onze processen zijn 
daarop aangepast. De verdergaande ICT-ontwikkelingen kosten ook geld. Wanneer er nieuwe 
investeringen gedaan moeten worden die niet uit het reguliere budget gedekt kunnen worden, dan 
komen we daar bij de Kadernota op terug. 
 
Het digitaliseren van aanvragen voor minimaregelingen is onderdeel van het programma SED 
Perspectief (project Digitalisering). De inventarisatie vindt nu plaats en in 2019 komen de eerste 
digitale formulieren beschikbaar. 
 
Bedrijfsvoering 
Iedereen is gebaat bij een goed draaiende SED organisatie. Dit geldt voor de dienstverlening aan 
burgers en bedrijven, maar ook dient uw raad op een goede manier gefaciliteerd te worden. Om die 
bedrijfsvoering te verbeteren is vorig jaar het Organisatie Ontwikkelplan (OOP) aan u voorgelegd. Op 
basis van dat plan zijn er door de drie raden extra middelen beschikbaar gesteld. Het OOP is in 
uitvoering, en onlangs heeft Deloitte over de voortgang een eerste tussenrapportage aan u 
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uitgebracht. Uit dat rapport blijkt dat we op de goede weg zijn, maar nog niet daar zijn, waar we met 
zijn allen willen zijn. Het rapport geeft de situatie weer naar circa 7 maanden, hoewel het OOP een 
veel langere doorlooptijd heeft. Wij willen hier benadrukken dat met alle betrokkenen hard gewerkt 
wordt om de verbetering van de organisatie verder vorm te geven. 
     
Het werken op afspraak is nog niet in de organisatie geïntroduceerd. Deze manier van werken maakt 
onderdeel uit van de herziening op dienstverlening. Deze herziening leidt tot een aantal veranderingen 
die niet alleen effect hebben op de dienstverlening maar ook op de organisatie werkwijze. 
 
Naast de burgers, willen wij ook uw raad op een goede manier faciliteren. Wij constateren met u dat 
niet altijd tijdig wordt voldaan aan de door uw raad ingezette raadsinstrumenten. Wij werken er aan om 
dit op korte termijn te verbeteren.  
 
Veiligheid 
Door de fractie van CU/SGP worden vragen gesteld over de aanpak Hoorn in het kader van veilig 
uitgaan en over handhaving (fietsen in de Westerstraat). De fractie van HEA vraagt naar onze visie 
rondom ondermijning. De fractie van de SP wil op de hoogte gehouden worden over de projecten 
rondom alcohol en drugs en vraagt wat de mogelijkheden zijn om BOA’s extra bevoegdheden te 
geven.  
 
Veiligheid en handhaving 
De methode waarbij een borg moet worden betaald, is in Hoorn recent gestart voor de controle op de 
drank- en horecawet, bij zowel de horecagelegenheden als sportverenigingen. Het betreft hier een 
proef van een jaar en wij wachten de resultaten hiervan af. Gezien het nalevingsonderzoek van 2017, 
waar onze gemeente een nalevingsscore van 81% bij alle alcoholverstrekkers noteerde, zien wij 
voorlopig geen noodzaak om de methode in te voeren. 
Het huidige plan Lokale aanpak Jeugd, alcohol en drugs loopt tot eind van dit jaar. Op dit moment is 
de voorbereiding gaande voor het nieuwe preventie-handhavingsplan 2019. Deze wordt in het eerste 
kwartaal 2019 aan de raad voorgelegd. Met deze toezegging blijft uw raad dus geïnformeerd. 
 
Wat de vraag van HEA betreft, onderschrijven wij de problematiek rond criminele ondermijning en wij 
hebben daarom ook extra middelen aan uw raad gevraagd om te voorzien in het terugdringen van 
ondermijnende activiteiten in het bijzonder in het havengebied.  
   
Het gevoel van veiligheid is subjectief en lastig meetbaar en zal door meer bevoegdheden van BOA’s 
niet direct veranderen. De BOA’s worden taak specifiek opgeleid voor hun huidige taken. Deze 
bevoegdheden zijn landelijk vastgelegd en zijn passend voor de huidige taken.  
De huidige capaciteit van de BOA’s wordt verdeeld over de gehele gemeente. Dit laat geen ruimte 
voor intensivering van de controle op het fietsen in de Westerstraat. Meer toezicht en handhaving op 
het fietsen in de Westerstraat zou ten koste gaan van toezicht en handhaving in de rest van de stad. 
Dit laat onverlet dat de ondernemers zelf actie kunnen ondernemen om het fietsen in de Westerstraat 
in te perken.  
 
Beheer openbare buitenruimte 
EV en NE nemen in hun beschouwingen passages op over de kwaliteit van de openbare buitenruimte. 
De CU/SGP vraagt ons of er meer locaties worden onderzocht die in aanmerking komen voor 
natuurvriendelijke oevers. En de CU/SGP en de SP stellen vragen in hun beschouwingen over de 
voortgang en het budget met betrekking tot het parkeerterrein aan de Flevolaan. 
 
Kwaliteit openbare ruimte 
Het verwijderen van zwerfvuil in de openbare ruimte maakt onderdeel uit van het reinigingscontract. 
Overal in de stad moet dit voldoen aan de basisbeeldkwaliteit. Uit de schouwresultaten blijkt dat 
hieraan ook wordt voldaan al kunnen er altijd incidenten optreden waarbij het gewenste niveau niet 
behaald wordt. Bij melding van deze incidenten wordt de aannemer hiervan in kennis gesteld met de 
opdracht dit zo spoedig mogelijk op te ruimen.  
 
Ook het verwijderen van onkruiden bij de haven maakt onderdeel uit het reinigingsbestek. We 
constateren dat wij het aankomende seizoen hier extra aandacht aan moeten schenken.  
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Onderzoek natuurvriendelijke oevers 
Er zijn drie beleidsstukken die een beschrijving geven aan de inrichting van natuurvriendelijke oevers 
binnen de gemeente. 
1. Beheervisie waterlopen en oevers gemeente Enkhuizen, januari 2005, opgesteld door HHNK en 

gemeente Enkhuizen. Onder het hoofdstuk Waterbeheervisie Enkhuizen is aangegeven de 
ligging van het Ecolint en doorgaande vaarroute Medemblik-Enkhuizen- Stede Broec.  
Van Noord naar Zuid is het tracé van het Ecolint als volgt: Medemblik > Zandsloot > Haling > 
Streekbos-Oost > Weeshuispolder > Vestinggracht-West > De Tocht > Schepenwijk-West 
(Traanbok) > Stede Broec. 

2. Waterplan Enkhuizen, Medemblik, 4e versie, januari 2016, opgesteld door HHNK en de 
gemeenten Enkhuizen en Medemblik. Ook hier is sprake van het te maken Ecolint, bestaande uit 
glooiende oevers 1 : 10, vrijwel het gehele tracé. 

3. Met het vaststellen van het Beheerplan Kapitaalgoederen in 2016 is door de raad besloten dat 
een deel van de beschoeiingen niet wordt vervangen. Per jaar wordt bij het opstellen van het 
jaarplan bepaald welke beschoeiing wordt vervangen. De focus voor de komende jaren is het 
vervangen van de beschoeiingen in Enkhuizen-Noord, met name grenzend aan de vaarroute en 
particuliere tuinen, en het herstellen van de beschoeiing in de binnenstad. In die jaren wordt nog 
geen specifieke aandacht gegeven aan het ecologisch inrichten van de oever. 

 
Voortgang en budget parkeerterrein Flevolaan  
De uitwerking van het parkeerterrein Flevolaan is gereed. Het indicatie budget blijkt niet toereikend. Er 
zal binnenkort een voorstel aan de raad worden aangeboden om een krediet te vragen voor de aanleg 
van dit parkeerterrein. 
 
Economie 
De SP merkt op dat de toegezegde raadsbrief over de HIRB-subsidie voor het opwaarderen van 
Krabbersplaat nooit is ontvangen. Gevraagd wordt wat er veranderd is zodat de haven gepromoot 
moet worden. En zij vragen wat wij concreet gaan doen om de leefbaarheid en het economisch 
functioneren van de binnenstad te verbeteren. 
 
Raadsbrief HIRB-subsidie Krabbersplaat 
Vanuit een stimuleringsbijdrage Beeldkwaliteitsfonds NHN zijn er mogelijkheden fysieke maatregelen 
te treffen op bedrijventerreinen waardoor het aanzicht van hun bedrijfspand en terrein vanaf de 
openbare weg wordt verbeterd. Op Krabbersplaat heeft een bedrijf gebruik gemaakt van deze 
subsidie. Het Ontwikkelingsbedrijf heeft hierin ondersteuning geboden. Hoewel er dus wel degelijk 
actie is ondernomen, hebben wij dit niet specifiek aan u gemeld.  
 
Promotie Havens 
De haven van Enkhuizen is nog altijd een van de drukst bezochte havens, maar de bezoekers-
aantallen van pleziervaartuigen nemen gestaag af. Dit heeft te maken met landelijke trends als 
vergrijzing, afnemend bootbezit et cetera. Om te blijven zorgen voor aantrekkelijke havens is het van 
belang de havens blijvend te promoten. 
 
Verbetering functioneren binnenstad 
Met de Ondernemersfederatie Enkhuizen voeren wij regelmatig constructieve gesprekken. Ook is een 
toekomstbestendig overleg ingevoerd met alle vertegenwoordigers van de ondernemersverenigingen. 
Met deze partijen wordt overleg gevoerd over gemeentelijke en regionale beleidskaders en 
voornemens. 
 
Er is een nieuwe stadscoördinator aangesteld door de Stichting Stadsmanagement Enkhuizen. Deze 
stadscoördinator is een aanspreekpunt voor zowel de gemeente als voor de ondernemers. Een van 
de zaken die door de stadscoördinator wordt opgepakt is de verbetering van de uitstraling van het 
winkelgebied. Uiteraard in samenwerking met de gemeente. Wij gaan werken aan een methode om 
leegstand in het winkelgebied te verminderen. Dit is nodig om de leefbaarheid en het economisch 
functioneren te verbeteren. We onderzoeken momenteel de mogelijkheid tot subsidie vanuit de 
provincie voor deze aanpak. 
 
Samenleving 
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De fractie van de CU/SGP stelt de vraag of bij de Kadernota 2019 meer inzicht bestaat over de kosten 
van de sportaccommodaties. De fractie van HEA wil informatie wat bedoeld wordt met de facilitering 
laaggeletterdheid en de kosten hiervan. De SP vraagt zich af wanneer de al eerder toegezegde 
raadsbrief over tweetalig onderwijs ontvangen kan worden. Vraagt of er ook maatwerk mogelijk is op 
de onderdelen “eigen kracht” en “zelfraadzaamheid”. Tevens vraagt de SP of wij bereid zijn serieus 
werk te maken voor een locatie voor Skaeve Huusse en of wij de problemen in kaart willen brengen 
rondom vrijwilligers en welke oplossingen hiervoor gevonden kunnen worden. Ten slotte vraagt de SP 
aan ons of er een evaluatie naar de raad wordt gestuurd over de aanbesteding Jeugdzorg. 
 
Kosten binnensportaccommodaties 
De besluitvorming over het rapport “Levendig en levensvatbaar! Optimale binnensportaccommodaties 
in Enkhuizen” is enigszins vertraagd. Het is de bedoeling dat dit rapport z.s.m. ter besluitvorming aan 
uw raad wordt voorgelegd. 
Concreet wordt op dat moment gevraagd om de visie verder uit te mogen werken naar concrete 
plannen, inclusief financiële vertaling. Deze concrete plannen (inclusief benodigd krediet) worden 
vervolgens ter besluitvorming aan de raad voorgelegd. Dit gebeurt met een apart raadsvoorstel. Het is 
vervolgens de bedoeling om e.e.a. zo spoedig mogelijk te verwerken in het meerjarenperspectief. 
 
Facilitering en kosten laaggeletterdheid 
Ten aanzien van laaggeletterdheid wordt ingezet op een tweeledige aanpak, namelijk een preventieve 
aanpak en curatieve aanpak. 
De preventieve aanpak is vooral gericht op activiteiten ter voorkoming van laaggeletterdheid. Hier 
vallen de leeftijdscategorieën kinderen (0 tot 12 jaar) en jongeren (13 tot 23 jaar) onder. De activiteiten 
binnen de categorie kinderen en jongeren zijn al verankerd in het gemeentelijke onderwijsachterstand 
beleid. 

 
De budgetten voor de uitvoering voor deze taken zijn versnipperd in bijvoorbeeld het subsidiebeleid 
als het gaat bibliotheekwerk, nieuwkomersklas en het project Samen Voorlezen. 
Daarnaast investeren wij in peuterplaatsen met een VVE aanbod en faciliteren wij de scholing van 
pedagogische medewerkers op 3F niveau.  

 
€ 290.000,- Subsidie bibliotheek werk  
€ 210.000,- OAB middelen   
€   15.000,- Nieuwkomersklas  
 
De curatieve aanpak is gericht op het bestrijden van laaggeletterdheid zodat mensen (weer) actief 
kunnen deelnemen aan het arbeidsproces. Daarnaast moet het wegnemen van het sociaal isolement 
leiden tot de bevordering van de maatschappelijke participatie 
De budgetten voor de uitvoering van deze curatieve taken liggen deels in onze begroting, deels in de 
begroting van WerkSaam en worden gefinancierd vanuit de middelen voor volwasseneducatie die 
belegd zijn bij Alkmaar vanuit de arbeidsregio. Er kan hierdoor geen uitsplitsing plaatsvinden van de 
kosten die kunnen worden toegerekend. 

 
€ 10.000,- Taalmaatjes 
€ 29.000,- Sociaal raadsliedenwerk 
 
Raadsbrief tweetalig onderwijs 
We hebben bij de begroting 2018 aangegeven dat er tussen de Stichting Leergeld en het RSG 
Enkhuizen afspraken zijn gemaakt met betrekking tot leerlingen die tweetalig onderwijs kunnen volgen 
en waarvan de ouders niet in staat zijn om de kosten te dragen. Stichting Leergeld vergoedt de helft 
van de kosten van tweetalig onderwijs. De andere helft komt voor rekening van RSG Enkhuizen. De 
Stichting Leergeld ontvangt jaarlijks van ons een bijdrage ter hoogte van 70% van hun 
exploitatiekosten. Om die reden hebben we geen afzonderlijke raadsbrief gemaakt. 
 
Eigen kracht en zelfredzaamheid 
Bij het thema ‘regie op ons eigen leven’ ligt de focus op het meedoen en de zelfredzaamheid van onze 
inwoners. Hierbij hebben we aangegeven dat er (individuele) ondersteuning wordt geboden als dit 
nodig is. Daarmee wordt bedoeld dat we weten dat we binnen onze gemeente te maken hebben met 
inwoners die niet in staat zijn om geheel zelfredzaam te zijn en die niet in staat zijn om regie op hun 
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eigen leven te hebben. Voor deze groep kwetsbare inwoners is de (individuele) ondersteuning 
bedoeld zoals aangegeven bij het thema. 
Voor de inwoners die hiertoe wel in staat zijn, blijft het uitgangspunt dat iedereen tijdig afgewogen 
keuzes maakt om de regie op het eigen leven zoveel mogelijk te kunnen behouden. 
De SED organisatie heeft de flexibiliteit om maatwerk te leveren. Daarvoor is de individuele situatie 
van de inwoner leidend. De uitvoerende organisatie biedt (individuele) ondersteuning in samenwerking 
met de Stichting Iedereen Telt mee, Stichting Voor Effies, Stichting Een Nieuw Begin, Diaconie, 
Welwonen, het Stadsteam en andere maatschappelijke organisaties.  
 
Locatie Skaeve Huusse 
In de begroting 2019 is het onderwerp Skaeve Huusse niet opgenomen.  
 
Problemen en oplossingen vrijwilligers 
Als gemeente verkeren we in de gelukkige omstandigheid dat er nog heel veel inwoners vrijwillig actief 
zijn, bijvoorbeeld in het AED-project. Onlangs hebben we weer het vrijwilligersfeest gevierd. Wij zijn 
ons bewust van onze afhankelijkheid van vrijwilligers en ook de problemen die hier spelen. Veel van 
onze vrijwilligers zijn al op leeftijd, maar ook zijn de eisen ten aanzien van het vrijwilligerswerk 
zwaarder geworden.  
Een van de oplossingen is om jongeren op een eerdere leeftijd kennis te laten maken met het 
vrijwilligerswerk, via de maatschappelijke stages op middelbare scholen of projecten in het kader van 
maatschappelijke diensttijd. In het regeerakkoord heeft het kabinet hiervoor een budget beschikbaar 
gesteld. 
Daarnaast is het Vrijwilligerspunt Westfriesland het kenniscentrum op alle terreinen van vrijwilligers-
werk en alles wat aan het vrijwilligerswerk raakt. Kerntaken zijn: 

- het vinden en binden van nieuwe vrijwilligers; 
- ondersteunen van vrijwilligersorganisaties; 
- deskundigheidsbevordering;  
- vraagbaak; 
- inspelen op nieuwe ontwikkelingen; 
- maatschappelijke stage; 
- trainen op verzoek en op maat.  
 
Kortom alles wat het vrijwilligerswerk bevordert en ondersteunt. Hierbij wordt ook gekeken naar de 
veranderende behoefte in onze samenleving. Er moet specifieker worden geworven. Er dient een 
duidelijk profiel te worden gemaakt, hierin moet de doelgroep worden bepaald en er moet een goede 
boodschap worden geformuleerd. Vervolgens kunnen de juiste communicatiekanalen en -middelen 
worden ingezet voor het werven van nieuwe vrijwilligers. Dit is voor jongeren bijvoorbeeld anders dan 
ouderen. 
 
Aanbesteding Jeugdzorg 
Wat de aanbesteding van de Jeugdzorg betreft, informeren wij uw raad over de ontwikkelingen waar 
dat relevant is. 
 
Milieu, Duurzaamheid en riolering 
Door de diverse fracties (CU/SGP, NE en SP) zijn vragen gesteld over de voortgang van 
ondergrondse afvalcontainers, de kosten van de HVC en afvalstoffenheffing. Daarnaast vraagt de SP 
zich af wie de regie heeft op de Omgevingswet zodat dubbele taken en kosten worden voorkomen. 
CU/SGP ten slotte vraagt of wij kunnen aangeven of de kosten om landelijke doelstelling te halen op 
het gebied van duurzaamheid bij de Kadernota 2019 bekend zullen zijn.  
 
Riolering en ondergrondse afvalcontainers 
Een basis rioleringsplan (BRP) is een aanvulling op het GRP (gemeentelijk rioleringsplan). In een BRP 
wordt beschreven hoe het riool hydraulisch functioneert. In het GRP zijn onder andere de volgende 
onderdelen vastgelegd: de beleidskeuzes en de dienstverlening die de gemeente verleend aan de 
bewoners. Het GRP is in oktober 2017 vastgesteld en heeft een looptijd tot en met 2021. In het GRP 
is ten aanzien van het afkoppelen van riolering het volgende opgenomen: 
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Afkoppelen 
Voor afkoppelen in bestaand gebied geldt het nieuwe uitgangspunt ‘Nee, tenzij…’. Er wordt bij 
bestaande bebouwing geen verhard oppervlak afgekoppeld tenzij op basis van onderzoek is 
aangetoond dat dit efficiënt bijdraagt aan het bereiken van het beoogde doel (kosten, wateroverlast, 
milieu). 
 
Om overlast te minimaliseren en kosten te besparen vindt er bij grote ingrepen in de openbare ruimte, 
altijd een integrale afstemming plaats. Bij vervanging en/of aanpassing van de riolering, worden ook 
de mogelijkheden van mogelijke herinrichting van straten en het plaatsen van boven- en 
ondergrondse infrastructuur afgewogen.  
 
Kosten HVC en afvalstoffenheffing 
De gemeente heeft op het moment, via het CAW, een Dienstverleningsovereenkomst met HVC. Het 
tarief per woonhuisaansluiting betreft een onderhandelingstarief uit 2004 voor de inzameling en 
verwerking. Op dit moment zijn we in onderhandeling over een nieuwe Dienstverleningsovereenkomst 
met onze afvalinzamelaar- en verwerker. De nieuwe DVO zal gebaseerd worden op de onderliggende 
kosten van HVC voor de inzameling en verwerking. Met daarbij de insteek om de kosten omlaag te 
brengen, om zodoende een lagere afvalstoffenheffing te bewerkstelligen. 
 
Er bestaan wettelijke regels omtrent bedrijfsafval. Het uitgangspunt van de Wet milieubeheer is de 
bescherming van het milieu. Dat houdt onder meer ‘de zorg voor een doelmatig beheer van 
afvalstoffen’ in. Van bedrijven wordt verwacht dat zij maatregelen treffen om het mogelijk ontstaan van 
afval te voorkomen of te beperken. Daarnaast zijn bedrijven verplicht om hun bedrijfsafval zoveel 
mogelijk gescheiden in te zamelen en af te geven aan een afvalinzamelingbedrijf.  
De Regionale Uitvoeringsdienst Noord-Holland Noord (RUD NHN) controleert bij een bedrijfscontrole 
of aan de milieuregelgeving voldaan wordt. 
 
Regie Omgevingswet 
De invoering van de Omgevingswet is een grote en belangrijke operatie. Vele instanties en 
organisaties zijn hierbij betrokken. Een belangrijke rol hierin, op het gebied van Noord-Holland Noord 
is weggelegd voor de RUD. De 7 West-Friese gemeenten werken nauw samen op het vlak waar 
regionale afstemming moet plaatsvinden. Daarbij is er een duidelijke link naar de RUD. Daar waar dit 
mogelijk is vindt de verdere regie plaats op sub regionaal niveau (SED gemeenten).    
 
Volkshuisvesting en ruimtelijke ontwikkeling 
Door de fractie van de SP is de vraag gesteld of wij actieve informatie willen geven uit het 
Interbestuurlijk Programma, en wanneer de raad wordt geïnformeerd over de exploitatie van 
Gommerwijk West-West.  
 
Interbestuurlijk Programma 
Met deze beantwoording geven wij u de gevraagde toezegging om uw raad actief te informeren over 
de acties op de punten “samen aan de slag voor het klimaat” en “toekomstbestendig bouwen” uit het 
Interbestuurlijk Programma.  
 
Gommerwijk West-West 
Met de raadsbrief van 2 oktober 2018 is uw raad geïnformeerd over de stand van zaken rondom de 
locatie Gommerwijk West-West. Daarin beschreven wij de verwachting uw raad in december te 
kunnen informeren voor een richtinggevend besluit over de invulling van deze locatie. De afrondende 
voorbereidingen van de stukken voor besluitvorming vergen iets meer tijd dan ingeschat. Bedoeld 
voorstel wordt nu uiterlijk februari 2019 voorgelegd. 
 
Enkhuizen, 30 oktober 2018 
 
Burgemeester en wethouders van Enkhuizen 
De secretaris,               De wnd. burgemeester, 
 
 
 
Mevr. mr. M.J. Schadé  Mevr. A. van Vliet - Kuiper 


